
Æ ld re rå d e t Frederikssund FREDERIKSSUND
KOMMUNE

s.

ÆRF-D-11-08-15 15. august 2011

Referat for ordinært møde i Ældrerådet 
Mandaa d. 15-08-2011 kl. 9:15-12:30 

Frederikssund rådhus lokale F2-AF105

Deltager: Lise Lotte Due, Hanne Vedersø, Ole Tinghøj, Christian Heiberg, Erik Nielsen, Inge Konig, Gunner 
Madsen, Ruth Rasmussen.

Afbud: Martha Wickens.

Referent: Betina Kjellerup.

Pkt. 1. Orientering fra kommunen.
v/Ældre- og Sundhedschef Birte Sonnenborg Grothe og afdelingsleder for Visitationen Lone 
Thomsen kl. 9:15 -  10:00

Præsentation af Lone Thomsen, ny afdelingsleder for visitationen. Lone er uddannet antropolog og 
har for nylig afsluttet en MPA (Master op Public Administration). Hun kommer fra en stilling i 
Gribskov Kommune, hvorfra hun bl.a. har stor erfaring med tværsektorielt samarbejde.

Revisitationen af borgere er opstadet pr. 1. marts 2011, på nuværende tidspunkt er Slangerup og 
1/3 af Frederikssund færdig visiteret. Der foretages en samlet vurdering af ægtepars funktions 
niveau og der revisiteres efter gældende kvalitetsstandarder. Det er en tidskrævende opgave, som 
kun varetages af en person. Der gives træningstilbud til de borgere, som har behov for at 
opretholde og udvikle deres færdigheder. For at mindske ventetiden, er der behov for flere 
ressourcer til træningsenheden.

Ventetiden på visitation af hjælpemidler er p.t. 3måneder, dette er ikke acceptabelt og forventes 
nedbragt i løbet af efteråret. Afdelingen har været ramt af sygdom og stort arbejdspres, hvilket har 
haft betydning forsagsbehandlingstiden. Når arbejdsgangen skal være faglig korrekt, bliver 
opgaven mere kompliceret og tager længere tid.
Ældrerådet vil i denne forbindelse gerne genfremsætte forslag om samkørsel af besøg til borgeren, 
så dette komme ned på et besøg i steder for tre, dette vil lette arbejdsgangen betydeligt.

Der arbejdes på etablering af hjælpemiddeldepot i samarbejde med Egedal Kommune. 
Samarbejdsaftalen forventes at træde i kraft pr. 1. januar 2012. Aftalen med Zealand Care udløber 
pr. 31. august 2012, men er forlænget til udgangen af 2012, med en option på 3 måneder.

den
Den nu udarbejdede køkkenanalyse bliver forelagt Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget onsdag 
17. august 2011.

Byrådet afholder budgetseminar den 25. august 2011, der er endnu ikke truffet beslutninger om 
besparelser.

Opfordring til Ældrerådet om, at læse notat vedr. midlertidige boliger / rehabiliteringspladser.
Der er p.t. 20 på venteliste til plejebolig, hvoraf 14 har modtaget tilbud og takket nej.
Da ældrebefolkningen er stigende i de kommende år, er der et behov for at kigge på, hvad borgerne 
ønsker i fremtiden.

Forudsætningerne for budget 2011, angående salg af plejehjemspladser til andre kommuner ser ud
til at bliver opfyldt.



Æ ld re rå d e t Frederikssund
Det er meget beklageligt, at det tager 10 til 12 uger at få repareret nødkaldeanlæg på 
omsorgscentrene. Birte undersøger nærmere.

Der er ikke længere ansat en høreomsorgsmedarbejder i kommunen. Det sundhedsfaglige 
personale er uddannet til, at hjælpe de borgere som har behovet. Borgere der ikke er tilknyttet 
hjemmeplejen, må rette henvendelse til leverandør af apparatet.

Erik rejste igen spørgsmålet om den manglende pedelfunktion på Nyvej 7 i Skibby. Erik oplyste, 
at græsset kun er slået 2 gange siden den 29. april 2011 og at hækken endnu ikke er klippet.
Birte kunne oplyse, at Ungdomsskoleinspektør Carsten Rasmussen under Kultur- og Fritid har 
overtaget ansvaret for Nyvej 7 i Skibby.

Birte undersøger og kommer med en tilbagemelding omkring generelle forsikringsforhold i 
kommunen.

Pkt. 2. Godkendelse af dagsorden og referat fra 30-05-2011.
Godkendt.
Ældrerådet udtrykte utilfredshed med manglende tilbagemeldinger i forbindelse med de spørgsmål 
og problemstillinger, der løbende bliver stillet.

Pkt. 3. Orientering fra formand.
v/ Lise Lotte Due.

Lise Lotte oplæste brev fra Martha, hvori hun udtrykte ønske om, at udtræde af Ældrerådet. Dette 
blev taget til efterretning, og 1. suppleant Ole Klenke indkaldes til næste møde som fuldgyldig 
medlem af Ældrerådet.
Efter mødets afholdelse har Inge meddelt, at hun også udtræder af Ældrerådet og derfor indkaldes 
2. suppleant Rigmor Nielsen ligeledes som fuldgyldig medlem af Ældrerådet.

Takkekort fra Christian Heiberg i forbindelse med hans guldbryllup.

Invitation til temamøde om Plan- og Agenda 21 -  strategi, mandag den 5. september 2011 kl. 17:00 
-  19:00. Mødet afholdes i Raadsalen på administrationscentret i Slangerup. Christian Heiberg 
deltager.

Der bliver afholdt borgermøde vedrørende Agenda 21 på gymnasiet i Frederikssund den 23. august 
fra kl. 19:00-21:00.

Alle har modtaget pjecen om "følge hjem ordningen” og referat fra dialogmøde den 6. juni 2011.

Høringssvar vedr. rammeaftale om udbud af høreapparater og batterier og ændret organisering af 
kommunale servicemedarbejdere fremsendes sammen med referatet.

Pjece fra Ældresagen, ”En kort orientering om dine muligheder og rettigheder”, rettet mod 
indvandrere i Danmark og Ældre Forums årsberetning for 2010, blev omdelt.

Danske Ældreråd afholder temadage med fokus på: Kvalitetsstandarder.
Der afholdes temadag den 6. oktober 2011 i Høje Taastrup og den 11. oktober 2011 i København. 
Tilmeldingsfristen er onsdag den 7. september 2011. Tilmelding foregår elektronisk via hjemmesiden 
www.danske-aeldreraad.dk og prisen er kr. 750,-.

Torsdag d. 3. november 2011 holder Danske Ældreråd konference i Vingstedcentret, Vejle.
Program udsendes medio september.

I anledningen af Lise Lottes guldbryllup, inviteres dertil morgen kaffe lørdag den 10. september 
2011 kl. 9:00.
Lise Lotte har meldt afbud til alle møder i september måned.

Pkt. 4. Økonomi.
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Saldo på konto d.d kr. 24.130,12. Tilskud fra kommunen på kr. 25.000,- forventes indsat på 
Ældrerådets konto snarest.

Pkt. 5. Møder ældrerådsmedlemmer har deltaget i siden sidst.

Den 6. juni 2011, blev der afholdt dialogmøde i forbindelse med Handleplan for Ældre.

Regionsældrerådet afholdte møde den 8. juni 2011, hvor Christian og Hanne deltog.
Der varet oplæg ved chefkonsulent Mona-Lene Kjærgaard, Koncern Praksis, omhandlende ”Den 
nye overenskomst for praktiserende læger, nye muligheder og udfordringer”.
Pr. 1. juli 2011 trådte ny overenskomst med fodterapeuter i kraft, det har betydning for patienter med 
diabetes. Kommunegrænsen er ophævet i forbindelse med frit valg af læge.
Kirsten Christensen er fremover det eneste medlem af forretningsudvalget fra regionen, idet Jørgen 
Tved ikke blev genvalgt.
I nærmeste fremtid skal Danske Ældreråds vedtægter revideres.
Næste møde i Regionsældrerådet er den 21. september 2011, hvor Hanne og Christian deltager. 
Dato for formøde i Nordgruppen er endnu ikke fastlagt.

Pkt. 6. Offentligt møde.

Martha, Ole og Gunner er godt i gang med planlægningen af dagen.
Mødet bliver afholdt den 17. november 2011, kl. 14:00 -  17:00 på Elværket i Frederikssund. 
Velkomst ved Lise Lotte og efterfølgende indlæg ved Hanne om Ældrerådets arbejde.
Derefter er der underholdning samt forplejning.
Arrangementet skal annonceres i Lokal aviserne og Frederiksborg Amts Avis, anslået annoncepris 
kr. 1500,- pr. stk.
Input til underholdningen overvejes og tages op på næste Ældrerådsmøde.
En tak til Martha, som har indvilliget i at fortsætte arbejdet med planlægningen af dagen.

Pkt. 7. Revision af Ældrerådets vedtægter.

Betina undersøger, om det skal politisk godkendes. Punktet tages op på næste Ældrerådsmøde.

Pkt. 8. Orientering fra fagudvalg.

Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget
Orientering fra Hanne.

Sag nr. 65 Udmøntning af budget 2011 -  orientering om budgetomplaceringer på Ældreområdet. 
Sagen tages til efterretning.

Sag nr. 67 Budget 2012.
Byrådet har budgetseminar ultimo august 2011.

Sag nr. 68 Praksisplan 2011-2014 for kommunerne i Region Hovedstaden.
Der lægges op til, at den fysioterapeutiske kapacitet fastholdes på nuværende niveau. 
Frederikssund Kommune har på nuværende tidspunkt færre indbyggere pr. 
fuldtidsfysioterapeut end gennemsnittet for Region Hovedstaden og langt færre end 
landsgennemsnittet.

Sag nr. 69 Handleplan for Ældre 2011-2015 -  drøftelse af idéskitser og tilbagemeldinger fra dialogmøder. 
Drøftes og godkendes.

Sag nr. 70 Præsentation af køkkenanalyse.
Sagen sendes til orientering i Ældrerådet.

Sag nr. 71 Organisering af fremtidig madproduktion.
Ældrerådet stiller spørgsmål ved, at der indstilles til, at den varme mad fremover produceres og 
leveres som køle-vaccum mad, da sagen ikke endnu er sendt til orientering i Ældrerådet.
Lise Lotte kontakter Tina Tving Stauning.

Sag nr. 72 Nøgletal for træningsenheden, 1. halvår 2011.
I forhold til første halvår 2010 har der i gennemsnit været 102 flere borgere i gang hver måned . 
Ventetiden har været på op til 8 uger.

Sag nr. 73 Ophør af aftale med Zealand Care om genbrugshjælpemidler.
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Sag nr. 74 Ændret organisering Nyvej Skibby.

Sag nr. 75 Forslag vedr. rehabiliteringspladser og ”den store rokade”.

Sag nr. 83 Det politiske årshjul 2010 -  2011 for Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget.
Ældrerådet påpeger, at der mangler afkrydsninger udforsager, som ønskes til høring 
i Ældrerådet.

Opvækst- og Uddannelsesudvalget
Intet.

Kultur-, Fritid-og Idrætsudvalqet
Orientering fra Erik.

Sag nr. 88 Projektet "Åbne biblioteker".
Der er tilfredshed og stor glæder over de udvidede åbningstider, som har afstedkommet flere 
besøgende og øget udlån.
Der indkøbes besøgstællere, så det bliver muligt, at se hvordan besøgene fordeler sig.

Sag nr. 89 Lydavis.
Overdragelse af opgaven til de frivillige begyndte i juni måned, og forventes minimum at vare 
august måned ud. Der er p.t. 17 frivillige, som på skift løser opgaven.

Sag nr. 93 Ændret organisering Nyvej Skibby.

Teknik-, Miljø, og Erhvervsudvalget
Orientering fra Erik.

Lydsignal ved Sillebrocentret er ofte ude afdrift. Erik udarbejder skrivelse til Teknisk Forvaltning. 

Sag nr. 74 Roskildevej, trafiksanering og gennemførelse af fortov og cykelsti.

Sag nr. 75 Besparelsesforslag på budget vejbelysning.

Plan-og Udviklingsudvalget
Orientering fra Erik.

Pkt. 9. Efterårsfrokost.
v/ Erik Nielsen.

Da der ikke kunne findes en dag i efteråret, blev det besluttet at aflyse efterårsfrokosten. I stedet afholdes der 
julefrokost den 28. november 2011 kl. 13:00 på Produktionsskolen, Skuldelewej i Skibby.

Pkt. 10. Næste møde og sted.
Mandag den 5. september 2011 kl. 9:15 i mødelokalet F2-AF105 på Rådhuset.

Pkt. 11. Eventuelt.

Ældrerådet efterlyser referat fra fællesmøde med Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget den 25. maj 
2011.
Der afventes tilbagemelding fra Tina Tving Stauning vedr. beplantning af træer ved Pedershave.
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